
Referat den 25.10.2022 

1. Dagsorden godkendt. 

2. Bestyrelsen har drøftet forslagene på det kommende repræsentantskabsmøde i weekenden. 

a) Der er lavet en mappe til repræsentanterne som de kan tilgå i weekenden ift. de tanker der er 

gjort sig om de forskellige forslag. Her kan vi lukke de folk ind som vi stoler på og som vi tænker 

kan samarbejde om det argumenterne. 

b) Lone Pihl har lavet et Excel ark og sat budgetteringen og det faktiske regnskab op overfor 

hinanden. Der sættes tvivl om hvorvidt regnskabet overhovedet kan godkendes ift. den måde 

det er stillet op. Der er brugt midler på drift som er sat af til formålsbestemte testamenter som 

skal bruges ift. medlemmerne. DH‐midlerne skal også bruges korrekt på brugerne – det er i 

stedet blevet brugt kredsseminariet. Det må man ikke. Der skal laves spørgsmål så alle kan 

spørge til regnskabet. Joan gør opmærksom på at hun ikke kan læse at der er noget der er 

testamenteret til formålsbestemte penge. 

c) Kathe har trukket sig og er ikke med i HB herefter. Hun kan godt stille op som suppleant på 

Repræsentantskabsmødet. Vi ved ikke om der HB‐medlemmer der trækker sig i forbindelse 

med at Kathe trækker sig. Repræsentanterne på mødet kan melde sig. Det skal afklares om 

man kan meldes sig hvis man deltager online. Nina vil gerne stille på som suppleant men vil ikke 

stille op som medlem. Formandsdebatten frafalder og så vi opfodrer til en videre diskussion af 

regnskabet. 

d) Årsberetningen kan ikke godkendes da det er visioner og ikke hvad der er sket i løbet af året. 

e) Det nationale autismeinstitut er lagt ned 2017 og blev til BCU (Beskæftigelsescenter KBH). BCU 

er så blevet lukket med argument om, at det ikke kunne løbe rundt på nær at BCU vidste et 

positivt regnskab mens Landsforeningen viste et negativt budget. 30.09.22 er BCU lukket og gav 

600.000 kr. ud, som er blevet brugt på drift. Vi skal have ændret måden der laves regnskab på – 

det skal op som forslag da budgettet skævvrides for let.  

f) Vi siger ja til 4 forslag:  Forslag nr. 1, 2, 8, 10.  

g) Vi stemmer imod beretning, budget og regnskab. 

h) Testamenterne fremgår i årsrapporten 2020 nu drev, i mappen 20/21 

i) Hvor er pengene? LA har modtaget 220.000kr fra Socialstyrelsen men der er kun bogført 

80.000kr. Hvor er resten? 

j) Joan gør opmærksom på at budgetter og regnskab er ugennemskueligt.  

k) Der er brugt rigtigt mange penge på advokater.  

l) Hvorfor brugte man så mange penge på et forlig som man ikke kunne  

m) Vi må gerne være nysgerrige men vi har ikke håneretten. 

n) Vedtægterne.  Er der blevet relationelt eller konsekvensrettet små ting i vedtægterne som der 

måske ikke er blevet stemt igennem. Hvordan kan vi tjekke det? 

3. Punktet udgår 

4. Velkomstmail er blevet udarbejdet og sætte i brug 

5. Arrangementer: 

a) Oplevelsespuljen: vi har brugt noget i foråret. Alle midlerne er ikke brugt og der skal laves 

endnu et biografevent i december hvor resten at midlerne kan blive brugt. Forslag: 

Julemandens datter. Det kostede sidst 30 kr… inklusiv popcorn og sodavand. 

b) Thue Sommer: foråret, Horsens 

c) Line Gebauer: Januar Randers 

d) 1. november, Grøn Aften på Lynggåskolen 



e) 3. november: Low Arousal i Aarhus.  

f) 16. november: Temadag med Dorthe Holck i Horsens 

g) 19. november: autisme og læsevanskeligheder. Det koster 100kr. 

h) 22. november: Livet på en døgninstitution på CSB. 

6. Canva Pro‐versionen afprøves i 2 år. Dem der bruger det skal oplære andre. 

7. Evt. 

a) Vi skal have indskrevet en nedlæggelsesparagraf i vores vedtægter 

b) Dato for næste møde: 24.11.2022, online + DH‐medlemmer.  

c) DH‐kursus om kommunikation i kommunen 

d) Høring om budgetter på torsdag på Aarhus Kommunes Høringsportalen 

e) Der kommer oplæg om bostøtter i Aarhus. Der er ikke fagpersoner nok. Måske skal vi til at 

omtænke bostøtten til at den indbefatter praktisk hjælp med autismeviden. 

 

 

 


